
Za tento příspěvek do březnového čísla Libčických novin se trochu omlouvám, 
zejména těm čtenářům, kteří nemají rádi řeč „suchých čísel“. Bude ale řeč o roz-
počtu našeho města, a tak se bez pomoci čísel neobejdeme.
Rozpočet města je bez přehánění nejdůležitější finanční dokument, kolem které-
ho se většina událostí ve městě točí, a je na něm závislá. Z rozpočtu, a to možná 
každý ani neví, jsou financovány i aktivity, které na první pohled s funkcí města 
nesouvisejí. Mám na mysli činnost sportovních klubů, kulturních spolků, zájmo-
vých sdružení a církví, které tak získávají finanční prostředky na podporu své 
činnosti. Ale pojďme si říci něco o rozpočtu od začátku.
Rozpočet schvaluje každý rok zastupitelstvo většinou na své poslední schůzi 
předchozího roku. V samotném rozpočtu jsou příjmy a výdaje seskupeny do sku-
pin, kterým říkáme kapitoly, kterých je celkem 10: vodní hospodářství, komuni-
kace, školství, vnitřní správa, kultura a sport, sociální věci, místní hospodářství, 
stavebnictví, granty a dotace a odpadové hospodářství. 
Pro rok 2011 byl rozpočet města schválen jako vyrovnaný, a to s příjmy i výdaji ve 
výši 28.980.000 Kč. V průběhu roku se však dařilo městu získat další významné 
příjmy, zejména ve formě dotací a grantů, a tak na konci roku dosáhl náš rozpočet 
úrovně s příjmy 51.769.725 Kč a výdaji 43.492.957 Kč. To znamená, že hospoda-
ření města skončilo přebytkem ve výši 8.276.768 Kč.
A na jaké účely jsme tyto peníze vynaložili? Největší objem finančních prostřed-
ků byl spotřebován na financování kapitoly granty a dotace. V  loňském roce 
se podařilo totiž městu získat dotaci na regeneraci panelového sídliště ve výši 
3.990.000 Kč a zajistit pokračování dotace na obnovu zeleně . S ostatními granty a 
dotacemi bylo v této kapitole vydáno za loňský rok 10.411.911 Kč. 
Další nákladnou kapitolou je vnitřní správa, jejíž vývoj výdajů je potřeba hodnotit 
kladně. Jedná se zejména o úhradu mezd a režijních nákladů spojených s admini-
strativou a řízením města. Celkem bylo v této kapitole vynaloženo 10.612.418 Kč. 
Výdaje na vnitřní správu města se daří sice pomalu, ale jistě snižovat. V loňském 
roce toto snížení představovalo téměř 500.000 Kč.
V kapitole školství jsme vydali na provoz našich škol celkem 4.840.675 Kč. Platy 
učitelského sboru jsou hrazeny ze státních prostředků.
Za kapitolu kultura a sport jsme vydali 1.367.582 Kč. V této kapitole jsou kromě 
výdajů na knihovnu a Libčické noviny zahrnuty také výdaje na kulturní akce, 
příspěvky sportovním organizacím, zájmovým organizacím, na údržbu dětských 
hřišť aj..
Značné výdaje muselo město uhradit za investice provedené na městském kou-
pališti. To jsme již u kapitoly místní hospodářství, která nás stála 8.063.130 Kč, a 
která mimo jiné zahrnuje výdaje na veřejné osvětlení, opravy budov, úklid města, 
údržbu veřejné zeleně apod..
Poslední kapitolou, o které bych se chtěl zmínit, je odpadové hospodářství. Cel-
kem výdaje za likvidaci odpadů ve městě dosáhly za loňský rok 3.019.884 Kč. Na 
výdajích na odstraňování komunálních odpadů se podílejí samozřejmě i občané. 

Jejich příspěvky, tzv. poplatky za popelnici, dosáhly v loňském roce 1.790.892 Kč, 
což je necelých 60% z výdajů na tyto odpady. 
Je toho ještě mnoho, co by se dalo zmínit na uvedené téma jako například pokles 
daňových příjmů způsobený zpomalením vývoje národního hospodářství. Tyto 
příjmy tvoří základ financování městského rozpočtu, a proto musíme v příštích 
letech s touto okolností při sestavování rozpočtu počítat. Na druhé straně nás v 
minulých dnech zastihla dobrá zpráva, že v parlamentu prošel prvním čtením 
návrh změny zákona o rozpočtovém určení daní. Je to zatím první krok, ale pro-
jde-li i druhým čtením a pak bude schválen v senátu, můžeme se těšit na výrazné 
zvýšení finančních prostředků plynoucích do rozpočtu města.
Závěrem mi dovolte, abych poděkoval všem, kteří se o dobré výsledky v hospoda-
ření našeho města v loňském roce zasloužili.

Ing. Vladimír Urbánek, radní pro ekonomiku

březen
2012
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Byl jsem v  evropském parlamentu 
a radě evropy

Na pozvání poslanců Evropského parlamentu (EP) jsem ve dnech 13.-
15. února 2012 spolu se starosty vybraných obcí a zástupci krajů navští-
vil tuto významnou evropskou instituci sídlící ve Štrasburku. Cílem naší 
cesty bylo jednání se zástupci EP a Rady Evropy o problematice sociálně 
vyloučených osob a seznámení se s evropskou strategií řešení romské pro-
blematiky. Celé tři dny probíhala naše jednání na toto téma, přičemž jsme 
měli možnost nahlédnout do fungování evropských institucí. Zajímavým 
bodem programu bylo setkání s představiteli města Štrasburk i prohlíd-
ka městské části osídlené romskou populací. Tato služební cesta byla dle 
mého názoru přínosná nejen pro české starosty, kteří se každodenně potý-
kají s problémem sociálně vyloučených osob, ale i pro poslance EP a Rady 
Evropy, kteří si naše praktické zkušenosti se zájmem vyslechli.
Veškeré náklady na dopravu, ubytování a stravování byly plně hrazeny 
našimi hostiteli z EP.               Ing. pavel Bartoš, mBa - starosta



V měsíci únoru 2012 se uskutečnilo jednání rady města, jed-
nání investiční komise, školské komise, grantové komise a 
proběhlo deváté jednání zastupitelstva města. Hlavním bodem 
jednání investiční komise bylo schválení plánu investic měs-
ta na rok 2012. Zasedala komise grantová, která se zabývala 
administrací grantů města na rok 2012 a došlo též k pololet-
nímu rozdělení finančních příspěvků společenským organiza-
cím působícím ve městě. Za zmínku stojí, že proběhla volba 
předsedy školské rady a s převahou 5 ze 6 možných hlasů byl 
novým předsedou školské rady zvolen místostarosta Ing. Jiří 
Zajíc, CSc., který nahradí Petra Bohunovského, za jehož práci 
mu děkujeme. 

Rada města se konala 1. 2. 2012 a projednala:
• svolání zastupitelstva města
• body týkající se úprav rozpočtu a jednacího řádu, které bu-
dou projednány zastupitelstvem města
• blok bytové problematiky
• nový grant ZŠ na vzdělávání pedagogických pracovníků 
• pokračování projektu ZŠ s názvem Škola otevřená dětem 
• změna organizační struktury MěÚ

Zastupitelstvo města č. 9-2012 se konalo 29. 2. 2012 v 17. 00 
v obřadní síni MěÚ s tímto programem:
• novela jednacího řádu, úprava č. 6 rozpočtu města na r. 2011
• čerpání rozpočtu města za r. 2011
• úprava č. 1 rozpočtu města na r. 2012, kde bude navržena I. 
etapa investičních akcí pro letošní rok

• novela vyhlášky o místním poplatku za odpady, zrušení vy-
hlášek, zde budou zapracovány některé úlevy v rámci platby za 
odpady
• bezúplatný převod pozemku od státu
• zpráva kontrolního výboru 

Detailní informace o průběhu jednání zastupitelstva přinese-
me v  příštím čísle LN a bude vyvěšen na webu města www.
libcice.cz.

Změna v odBoru kultury
Koncem roku odešla z odboru kultury pracovnice Eva Čermáková, která 
ukončila svůj pracovní poměr řádnou výpovědí. V souvislosti s tím se rada 
města rozhodla snížit úvazek tohoto pracovního místa na polovinu, vy-
hlásila konkurz a výběrová komise vybrala jako nejvhodnějšího kandidáta 
slečnu Veroniku, shodou okolností též Čermákovou, která se však nestihla 
ani rozkoukat a odešla ve zkušební době už po 14 dnech. Rada města mu-
sela znovu řešit stejný problém, vzala na vědomí návrh starosty o novém 
vedení odboru kultury a zrušila pracovní místo referenta kultury. Novin-
kou tedy je, že kulturní akce v našem městě budou zajišťovány externím 
pracovníkem, který s námi bude spolupracovat na základě smlouvy. Tuto 
změnu považujeme za efektivní a finančně výhodnou, přičemž budeme 
mít všechny klíčové kulturní akce města zajištěny.
Po zvážení se rada města rozhodla uzavřít smlouvu s paní Hannah Bartíko-
vou, která má s tímto druhem práce zkušenosti a vlastní k tomu odpovída-
jící živnostenské oprávnění. 

Jejími hlavními úkoly bude:
• Zajištění radou města schválených kulturních akcí 
• Tvorba, sazba a distribuce Libčických novin
• Publikování o dění v našem městě ve čtrnáctideníku Náš Region
• Vedení kroniky města
• Spolupráce se společenskými organizacemi

E-mailový kontakt na odbor kultury zůstává stejný: kultura@libcice.cz 
a pro případné osobní jednání najdete H. Bartíkovou v její nové kance-
láři v městské knihovně, a to každou středu od 14 do 18 hodin.

roman dědič, tajemník a personalista

roZhodnutí grantové komIse
Na základě schválení rady i zastupitelstva města a řádně podaných žádostí se 
grantová komise rozhodla rozdělit celou částku Kč 75.000, kterou měla pro 
1. pololetí roku 2012 k dispozici, těm organizacím, spolkům, zájmovým a po-
máhajícím skupinám, které svou činností prospívají rozvoji aktivit a zájmové 
činnosti občanů našeho města.
Požadované částky, jako je tomu ostatně pokaždé, výrazně převyšovaly naše 
finanční možnosti, ale věříme, že jsme mohli alespoň částečně přispět dobré 
věci a že naše příspěvky budou smysluplně využity.
Organizace  Schválený příspěvek
Mariane Kč 7.000
Volejbalová škola pro děti - S. Šímová Kč 1.200
Tenisová škola ro děti - M. Táčner Kč 5.800
Beach Cup - volejbalový turnaj o posvícení Kč 2.400
Tvořivá dílna - K. Němcová Kč 4.600
Malina Kč 4.000
Svaz postižených civilizačními chorobami Kč 2.500
Scandula Kč 5.000
Karate - H Kč 4.000
SDH Libčice Kč 3.000
Římskokatolická farnost Kč 6.000
TJ Sokol - BC NOVO box Kč 3.000
TJ Sokol - odbor všestrannosti mužů Kč 3.500
Šachový klub Liběhrad  Kč 5.000
Podpora dospělých šachistů na mistr. turnajích Kč 1.000
Šachový kroužek dětí Kč 2.000
KST Sokol - stolní tenis Kč 3.000
TJ Sokol Kč 4.000
AFK - fotbalový turnaj Kč 4.000
SK Libčice Kč 4.000
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TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v I. pololetí roku 2012

 NEDĚLE
 březen 25. 3.
 duben 29. 4.
 květen 27. 5.
 červen 24. 6.

Kontejnery budou umisťovány v uvedených termí-
nech na těchto  místech:
Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)



Pojďte se spolu se mnou podívat na dopravu v našem městě, v čem 
se zlepšila a kde je třeba udělat změny k lepšímu.
Začněme s železnicí. Stav nádraží v Libčicích i zastávky v Letkách 
se nijak podstatně nezlepšil. Stále jsou vidět rádoby umělecké pro-
jevy některých jedinců, kterým vadí čisté plochy skel, zdí a laviček. 
Stále nejsou doplněny rozbité skleněné výplně čekáren na zastávce 
v  Letkách a na peronním nástupišti v  Libčicích. Pracovníci drah 
zřejmě trpí provozní slepotou, a nebo jim současný stav nevadí. 
Velký nepořádek je přímo v kolejišti naproti kolonii 411. Zde je po-
třeba říct, že péče o zmíněná zařízení je v kompetenci ČD a město 
již požadovalo nápravu nedobrého stavu. České dráhy jsou povin-
ny se o svěřený majetek starat s péčí řádného hospodáře a cestující 
nemají právo jim jejich majetek ničit.
Respektovat zákony a předpisy by mělo být pro každého z  nás 
normální. Proto nechápu pošetilé chování některých spoluobča-
nů, kteří nedbají na zákaz přecházení přes koleje a přebíhání před 
projíždějícími vlaky. Lenost nebo oblíbenou adrenalinovou zábavu 
staví výše než bezpečné použití podchodu. Chce se mi říci „každý 
dle svého uvážení“. Bohužel, tuto hru hraje řada rodičů i se svými 
dětmi, což považuji za naprostý hazard!
Abych si jen nestěžoval, musím železnici také pochválit. Se zavede-
ním jízdního řádu 2011/2012 došlo k dalšímu posílení vlaků v ran-
ní a odpolední špičce, kdy se lidé nejvíce dopravují do zaměstnání 
a zpět. Máme velkou výhodu, že se naše město nachází na hlavním 
železničním koridoru, jen kousek od hlavního města Prahy.
Přesuňme se na silnice. Zde je situace jiná. Zaznamenal jsem snaži-
vé pokusy o opravu příjezdových krajských komunikací do našeho 
města. Hlavně sjezd od křižovatky do Chýnova. Sice se podařilo za-
lepit největší výtluky, ale vše bylo uděláno rychle a nekvalitně. Vý-
sledkem je místo pořádné opravy „zabábovkování“ silnice, pro jíz-
du autem zcela nepohodlné. Z dlouhodobého hlediska je to oprava 
provizorní, která kvůli stálému provozu těžkých nákladních vozi-
del ve městě nebude mít dlouhého trvání. Pro pořádek uvádím, že 
městem procházejí 3 krajské komunikace (Chýnovská, Letecká a 
5. května), o jejichž stav se stará Středočeský kraj, a všechny ostatní 
komunikace ve městě jsou místní, za jejichž stav odpovídá město. 
Oceňuji, že právě místní komunikace byly v posledních letech re-
prezentací Liběhrad z valné části rekonstruovány a mají asfaltový 
povrch nebo jsou provedeny technologií zámkové dlažby. 
Za povšimnutí stojí práce čety zaměstnanců údržby města a pra-

covníků SÚS. Většími zásahy podél pozemních komunikací, hlav-
ně kolem silnice z Libčic do Kralup, se podařilo vykácet náletové 
dřeviny a roští, čímž se zlepšil rozhled pro řidiče. Za tuto práci jim 
patří poděkování.

Velmi oceňuji umístění měřicího přístroje rychlosti s  informační 
deskou před školkou. Je to v tomto směru první vlaštovka v našem 
městě. Ocenil bych ještě jeden takový přístroj u základní školy, 
s čímž nepochybně budete souhlasit, neboť jde o bezpečnost na-
šich dětí.
Na závěr se vrátím k  tématu dopravního značení ve městě, které 
máme, řekl bych, velmi různorodé. Na některých místech jsou 
přímo „lesy“ dopravních značek, kde řidič pro jejich hustotu ani 
nezvládá plnit jejich příkazy, zákazy nebo doporučení. Na jiných 
místech nejsou značky žádné, což nesplňuje zákonná ustanovení 
a pro řidiče je to matoucí. Příkladem je osazení dopravní značky 
„Obytná zóna“ v ulici Lesní, před ulicemi Pod Hájem I a II. Na dru-
hém příjezdu z ulice Ke Studánkám do ulice Pod Hájem dopravní 
značka chybí. Tím je umožněn dvojí výklad zákona. 
Stále je co zlepšovat. I v oblasti naší dopravy ve městě a věcech ko-
lem ní.                        

 jaroslav Čermák, zastupitel

DOprava v našEm měStě

mlékO z farmy 
Na Millerově farmě ve Svrkyni se mléko nadojí, v Němcově sel-
ské mlékárně v Radonicích se za přísných hygienických parame-
trů zpracuje a pomocí vlastních aut distribuuje přímo ke spotře-
bitelům. I k nám do Libčic.
Abyste každý pátek nedobíhali bučící auto s  vychvalovanými 
mléčnými výrobky marně tak jako já, tady je jeho jízdní řád:
místo     Čas
Pod Hájem     18:30 - 18.40
Pod Saharou    18:45 - 18:55
K Sídlišti     19:00 - 19:10
Chýnovská - náměstí   19:15 - 19:25
Borovského - Fügnerova    19:30 - 19:40 
Letecká - Na Radosti   19:45 - 19:55
Letecká - bytovky    19:55 - 20:05
Letecké náměstí    20:10 - 20:20

hannah Bartíková

KonKurz 
na ředitele šKol
na podkladě novely zákona č. 561/2004 
Sb., školský zákon a s přihlédnutím k do-
poručení školské rady a školské komise, 
schválila  rada města všemi hlasy  vyhlášení 
konkurzu na ředitele všech libčických škol 
(zš, zuš, Mš).
Veškeré informace ohledně konkurzů, bu-
dou včas zveřejněny.

Ing. Pavel Bartoš, MBA, starosta
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Foto p. Bartoš



setkali jsme se v bývalé libčické šroubárně, kterou si z dětství pama-
tuji jako místo, odkud po odhoukání konce směny proudily zástupy 
lidí, jimiž ožilo celé město. dnes jsem cestou do vaší kanceláře potka-
la jen dva pracovníky. Zdá se, že je tu všechno jinak.
Máte pravdu. Doba, kdy v tomto areálu pracovaly stovky zaměstnan-
ců, je nenávratně pryč. Šroubárna Libčice byla založena v roce 1872 
jako firma, která vyráběla spojovací součásti za tepla a za studena, a 
už v době mezi světovými válkami zaujímala velmi významné místo 
v regionu.

jak její existenci ovlivnilo zestátnění v roce 1948?
Vzhledem ke svému předchozímu vedoucímu postavení na trhu a 
díky tehdejší centralizaci výroby se Šroubárna Libčice stala vedoucím 
podnikem nově vzniklého koncernu. Nastal její největší rozmach, kdy 
zaměstnávala 1000 pracovníků a vyvážela tisíce tun svých výrobků do 
celé Evropy.
předpokládám, že dalším významným milníkem v její  historii byla 
privatizace v roce 1992.
Samozřejmě, ale u toho jsem nebyl přítomen. Ve šroubárně jsem začal 
pracovat až v roce 1997 a do své stávající funkce výkonného ředitele 
továrny, která v současnosti nese název „SCREWS & WIRE Libčice 
a.s.“ (šrouby a drát), jsem nastoupil až v roce 2005, kdy firmu v období 
úpadku zakoupil švýcarský podnikatel Daniel Waldvogel. V té době 
její sláva již zcela pohasla, snížil se počet zaměstnanců na minimum a 
na několik měsíců se výroba úplně zastavila.
proč pan Waldvogel koupil továrnu v tak špatném stavu?

Tento fakt vychází z charakteru jeho podnikání. Jeho záměrem je na-
kupovat firmy v úpadku a posléze je vzkřísit a opětovně nastartovat 
jejich výrobu. V současné době vlastní několik takových firem v Če-
chách i na Slovensku a poměrně úspěšně se mu daří vracet je na trh.
Zasáhly vás tu v roce 2002 povodně?
Naneštěstí ano. Celý areál byl metr pod vodou. Přestože jsme během 
rekordního jeden a půl měsíce s maximálním úsilím všech tehdejších 
zaměstnanců obnovili celou výrobu šroubů a drátu, tak nás nakumu-
lované finanční problémy dostaly do konkurzu. V tomto období do-
šlo k největšímu snížení počtu zaměstnanců za celou historii firmy, a 
to z 650 na 100 pracovníků. Další úder přišel v podobě celosvětové 
hospodářské krize v letech 2008-2009, kdy jsme z důvodu výrazného 
poklesu objemu výroby byli nuceni snížit počet zaměstnanců ještě na 
polovinu.
jak se vede „sCreWs & WIre“ dnes?
V době před konkurzem, kdy byla zastavena výroba a na trhu jsme se 
jako kdysi věhlasná firma ztratili, jsme přišli o odbytiště, která byla 
okamžitě zaplněna invazí sice méně kvalitních, ale zato levnějších vý-
robků z Asie. Tomu bohužel nejsme schopni konkurovat.
Co tedy vyrábíte?
Samozřejmě šrouby. Se současnými 50 zaměstnanci se soustřeďujeme 
na výrobu normalizovaných a výkresových pevnostních šroubů do 
automobilů, traktorů, senážních věží, bioplynových stanic, stavebnic-
tví, strojírenství atp..
Co to je výkresový šroub?
Kromě šroubů, které musí odpovídat standardním normám, vyrábíme 
tzv. výkresové šrouby, což jsou vysoce specializované šrouby vyrobe-
né pro zákazníka podle výkresové dokumentace. A jsme v tom dobří, 
proto se snažíme tuto zakázkovou výrobu stále více a více rozšiřovat. 
v názvu firmy jsou nejen šrouby, ale i drát?
Ten je samozřejmě nedílnou součástí naší výroby. Vyrábíme a dodá-
váme k dalšímu zpracování tažený drát v různých jakostech v průmě-
rech od 1,8 do 22,9 mm. Dráty ušlechtilých materiálů se používají na 
výrobu šroubů a ty méně ušlechtilé najdou své uplatnění například ve 
stavebnictví nebo při výrobě hřebíků.
areál šroubárny je obrovský, táhne se od nádraží v libčicích téměř 
až do letek. pro 50 zaměstnanců asi tak velkou plochu nepotřebuje-
te. Co hodláte dělat s tím nevyužitým prostorem?
Náš pozemek zaujímá rozlohu cca 17 ha a je tu spousta volného mís-
ta i pro jiné podnikatele. Snažíme se soustředit naši výrobu na jedno 
místo a ostatní budovy pronajmout, popřípadě i prodat jiným sub-
jektům.
už tady nějaké máte?
Asi není pro občany Libčic tajemstvím, že se k nám přestěhovala firma 
Lugi, která si od nás zakoupila pozemek a budovu, předělala ji na no-
vou moderní výrobní halu a úspěšně zde provozuje výrobu kvalitního 
nábytku. Kromě Lugi tady máme 15 různě velkých firem v  nájmu, 
z nichž největší je Köver, německá firma, která vyrábí plastové boxy 
na nářadí pro nákladní automobily. Ta zde zaměstnává stejně jako my 
50 zaměstnanců. Celkem tedy v areálu pracuje kolem 160 pracovníků. 
a co se děje ve vrátnici?
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Fototon

nEJEn O šrOuBárně
rozhovor s Ing. petrem kosíkem

Ing. petr kosík není v našem městě osobou neznámou. známe jej hned v několika rolích. Žije v libčicích už 15 let, je otcem dvou 
synů, donedávna byl trenérem fotbalu, dodnes kope za fotbalovou Starou gardu, je ředitelem bývalé libčické šroubárny, realizá-
torem nových stavebních projektů a nyní zcela čerstvě i politikem. Jak se toto vše dá stihnout v jedné osobě, mi nebylo jasné před, 
ani po napsání tohoto našeho, bezesporu zajímavého, rozhovoru.



Administrativní budovu vrátnice koupila firma Algotech a předělává 
ji na IT centrum pro dálkově řízená počítačová centra.
nelze než vyjádřit uznání vaší snaze udržet tímto způsobem areál 
při životě, protože není nic smutnějšího, než prázdné, tiché a chátra-
jící budovy továrny uprostřed města.
Pronájem volných prostor je jeden ze způsobů, jak chceme pomoci 
místním občanům a městu ke zvýšení zaměstnanosti, plnohodnotně 
využívat celý areál a nenechat jej ladem. Jsme si samozřejmě plně vě-
domi toho, že šroubárna byla vždy významným přínosem pro oby-
vatele tohoto města, a rádi bychom v této tradici pokračovali, i když 
trochu jinak.
dozvěděla jsem se, že šroubárna slaví tento rok jubileum?
Ano, letos nám připadá milá povinnost oslavit 140 let od založení 
firmy a rád bych tímto srdečně pozval všechny bývalé zaměstnan-
ce na den otevřených dveří spojený s  oslavou, který se bude konat 
25.5.2012 od 11 do 16 hodin. Program a pozvánku včas zveřejníme 
v Libčických novinách i na plakátech. 
Z vlaku si nelze nevšimnout lesklých panelů solární elektrárny. kam 
putuje energie, kterou vám pomáhá vyrobit slunce?
Majitel firmy rád podporuje nové projekty, tak jsme si postavili tuto 1 
MW elektrárnu na nevyužité části našeho areálu, jejíž 70% vyprodu-
kované energie využíváme pro vlastní výrobu i pro naše nájemníky, 
čímž si zajišťujeme poměrně levný zdroj elektrické energie. Zbývají-
cích 30% dodáváme do sítě ČEZ.
vy jste ji postavili, nebo jste si ji nechali postavit?
Samozřejmě, že k realizaci všech takových projektů si musíme na sta-
vební, zemní, elektrikářské nebo instalatérské práce přizvat jiné firmy, 
a rád bych podotknul, že se maximálně snažíme dát přednostně prá-
ci místním firmám. Když už nedáváme tolik pracovních příležitostí 
ve výrobě šroubů a drátu, tak chceme alespoň zaměstnat obyvatele 
Libčic při restrukturalizaci naší rozlehlé, prozatím nevyužívané, prů-
myslové zóny.
na každé panoramatické fotce libčic jsou nepřehlédnutelnou domi-
nantou dva šroubárenské komíny. jsou funkční, nebo je tu hýčkáte 
jako historickou památku?
Z toho starého cihlového komína s prstencem se už nekouří, neboť 
stará kotelna, která jej od roku 1880 využívala, byla sešrotována. Ale 
komín stále stojí a slouží nám dál.
na co, když ne k odvodu kouře?
Budete se divit, ale na vodu. Máme v něm rezervoár užitkové vody, 
která se čerpá přes filtry z Vltavy a využíváme ji pro výrobu páry a k 
chlazení strojů a zařízení. 
to slyším poprvé, že je v komíně voda. kolik se do něj vejde?
Voda je jen v tom širokém prstenci, kam se vejde 150 m3.
a odtud teče na koupaliště?   
Ne. Pro koupaliště čerpáme vodu vysokotlakým čerpadlem z naší 
studny na pitnou vodu. A tady bych chtěl občany ujistit, že je to zcela 
nezávadná, každý měsíc hygieniky přísně kontrolovaná, pitná voda. 
aha, koupaliště se tedy nenapouští filtrovanou vodou z vltavy, jak si 
v libčicích mnoho let mylně představujeme?
V  žádném případě, koupaliště je po celou letní sezonu doplňováno 
z naší studny kvalitní pitnou vodou, kterou i my sami ve fabrice pije-
me a mimo jiné ji v létě pouštíme zahrádkářům na zalévání a nohejba-
listům na kropení kurtů.
a co ten druhý komín, který mi vždy překáží ve výhledu, když fotím 
evangelický kostel? 
Tento 100 metrový komín je součástí kotelny, která centrálně vytápě-
la celou fabriku. Z ekonomických důvodů bylo centrální vytápění na-
hrazeno lokálními plynovými kotelnami a sálavými panely, které jsou 
pouze na pracovištích, kde se skutečně pracuje. Z tohoto důvodu se ta 
původní velká kotelna na jejich vytápění již nepoužívá.
doufala jsem, že mi teď prozradíte, že ten komín zbouráte, když se 
nepoužívá, ale všimla jsem si, že se z něj občas kouří, dokonce i v létě.

To jste si všimla správně, protože cca 1x týdně kotelnu potřebujeme 
spustit na výrobu páry na ohřev mořicích a fosfátovacích van pro drá-
tovnu. Ale možná vás potěší, že si plánujeme pořídit pro tuto výrobu 
menší plynovou kotelnu. Je tedy docela možné, že ten komín z vašich 
fotografií v budoucnu zmizí.
jste významnou průmyslovou zónou našeho města, tak mě napadá, 
zda jste s městem zadobře?
Mohu mluvit pouze za dobu, kdy jsem ve vedení firmy, a dovoluji si 
tvrdit, že naše spolupráce s městem byla a je velice dobrá a poměrně 
aktivní. Kromě již zmiňované vody na koupaliště zajišťujeme elek-
trickou energii na různé městské sportovní a kulturní akce konané na 
náplavce, z nichž nejvýznamnější je asi lunapark při posvícení. A jeli-
kož máme blízko ke sportu, tak rádi sponzorujeme místní sportovní 
oddíly fotbalu, házené, boxu, nohejbalu a šachistů. 
Zbývá vám vůbec nějaký volný čas pro sebe a pro rodinu?
Když byl můj druhý syn mladší a „kopal“ za Libčice, tak jsem byl tre-
nérem dětského mužstva a vydržel jsem u toho 6 let. Dnes je synovi 
13 let, trénuje na Dukle a já jsem kvůli nedostatku času s trenérstvím 
skončil. Přesto jsem ale u fotbalu zůstal. Již osmým rokem jsem čle-
nem a vedoucím „Staré gardy“, za kterou hraji, a kromě toho se po-
dílím na organizaci různých utkání, zajišťuji zájezdy a společenské 
akce. Rád si občas zahraju nohejbal a samozřejmě se věnuji v rámci 
možností své rodině. 
nebyl by výčet vašich aktivit úplný, kdybychom se nezmínili o vašem 
nedávném vstupu do politiky, neboť jste jedním ze zakladatelů míst-
ní organizace top09, a co víc, jste jejím předsedou.
Ano, to je pravda. Se svými přáteli p. Hudkem, Vackem, Sedlákem, 
Čermákem a Houškou jsme se rozhodli založit místní organizaci 
TOP09.
proč? Co vás k tomu vedlo ?
Mnozí z nás tu žijí celý svůj život, Libčice nám nejsou lhostejné, a tak 
chceme získat šanci pro ně udělat něco dobrého. Mimoto se nám nelí-
bí současná politická atmosféra ve městě s mediálními útoky bulvární 
televize a skupinami lidí v  zastupitelstvu bez ochoty spolupracovat. 
Chtěli bychom být poklidnou, středově orientovanou politickou stra-
nou a uspějeme-li ve volbách, podílet se na zvelebování a rozvoji na-
šeho města, a to jak v kultuře, tak i ve sportu.
to zní moc hezky, ale jako volička jsem teď trochu zmatená. nemá-
me my tu už jednu „topku“?
Vidím, že toto bude pro nás asi nejčastější otázka, na kterou bude-
me muset odpovídat. Nezávislí kandidáti, kteří byli na kandidátce 
TOP09 zvoleni do zastupitelstva města, nemají s naší organizací nic 
společného. Nejsou členy žádné TOP09, a tím pádem nejsou opráv-
něni za tuto stranu vystupovat. 
to je pěkný zmatek. nespojíte se s nimi, abychom to jako voliči měli 
srozumitelnější?
Upřímně řečeno, pečlivě sledujeme jejich dvouleté působení v zastu-
pitelstvu města a rád bych, aby tady zaznělo, že s jejich aktivitami ne-
chceme být nijak spojováni, neboť hlavním bodem našeho programu 
a důvodem k založení místní organizace TOP09 je přispět a prospět 
našemu městu. Ne naopak. 
k tomu nemohu dodat nic víc, než vám pogratulovat a poděkovat 
za rozhovor. hannah Bartíková
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našE OBEc 
Největším lednovým projektem bylo ve 2. třídě téma „Naše 
obec“. Děti pracovaly ve skupinách, vymyslely nápadité bás-
ničky týkající se naší obce, seznámily se s vlajkou a znakem 
města, samy se je pokusily ztvárnit, poznávaly místa v Libči-
cích ze starých fotografií a v závěru dne jsme společně vyšli 
do ulic, aby tato místa samy vyfotily. Následně je nalepily na 
vlastnoručně vyrobený plakát vedle kopie starých fotografií 
a viděly srovnání dřívější a dnešní podoby. Čas si na nás udě-
lal i pan starosta Ing. Pavel Bartoš, který za dětmi přišel do 
jejich třídy a hodinu jim o Libčicích vyprávěl. 
Všechny děti za jejich práci chválím, jsou šikovné, udělaly 
obrovský pokrok a jejich výsledné práce mě těší. 

mgr. radana kroupová
třídní učitelka

cO JSmE DělalI 
mInulý měSíc?

Žáci I.A zakončili povídání o zimě projektovou hodinou „Zima a zim-
ní sporty“. Žáci pracovali ve skupinách, využili různé materiály a vý-
sledkem jejich práce byly povedené výtvarné koláže. Dále se prvňáčci 
seznámili s počítačovou učebnou, s prací na počítačích a s výukovým 
programem na matematiku. V lednu měli poprvé možnost procvičit 
si své dosavadní znalosti z matematiky na počítači. Všem se práce líbi-
la a dosáhli pěkných výsledků.
Dne 2. 2. 2012 proběhl v V. třídě v rámci multikulturní výchovy pro-
jektový den nazvaný „Čínský a japonský den“. Žáci se společně pře-
nesli na Dálný východ a vžili se do jiné kultury. Pomohly jim k tomu 
obrázky, referáty, speciality asijské kuchyně a v  neposlední řadě i 
kostýmy. Dívky se předvedly jako gejši, chlapci vyzkoušeli tradiční ki-
mona. Kromě toho si žáci vyzkoušeli tajemství kaligrafického písma 
a dozvěděli se spoustu zajímavostí o životě národů Dálného východu.
V pátek 27. 1. 2012 žáci IV. - VII. třídy výtečně reprezentovali naši ško-
lu v krajském kole pěvecké soutěže „Karlovarský skřivánek“ v DDM 
v Mělníku. Všechny dívky získaly diplom a poděkování za účast, Josef 
Bukač si navíc odnesl i čestné uznání za hlasové dispozice.
Dne 2. 2. 2012 se žákyně III. - VII. třídy zúčastnily celostátní soutěže 
škol ve florbalu (ORION FLORBAL CUP) a ve velké konkurenci de-
vatenácti škol vybojovaly skvělé 4. místo!
Dne 7. 2. 2012 se na stejnou soutěž ve florbalu vydal i náš chlapecký 
tým. Chlapci statečně bojovali, ale konkurence byla tentokrát lepší.
V týdnu od 30. 1. do 2. 2. 2012 absolvovala V. - VIII. třída pokračování 
projektu „Sám sebou“. Ten je zaměřen na prevenci sociálně patologic-
kých jevů. Žáci se tak formou didaktických her a besed s psychology 
dozvěděli důležité informace o sobě samých, o návykových látkách a 
právních předpisech týkajících se mladistvých.

mgr. martina holá
veronika Šenová
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zápiS do MateřSKé šKoly 
Dle zákona č. 561 ze dne 24. 9. 2004, § 34

vyhlašuje ředitelka školy
zápis dětí do Mateřské školy libčice nad Vltavou

který proběhne dne 
4. 4. 2012 od 12.00 do 16.00 hodin 

v Mateřské škole v Libčicích nad Vltavou
Náhradní termín po telefonické dohodě – tel. 233930804

Přineste si s sebou rodný list dítěte, občanský průkaz 
a vyplněnou přihlášku, kterou lze stáhnout 

z internetu nebo vyzvednout v MŠ.

V termínu od 26. 3. do 29. 3. 2012 probíhá v MŠ

„týden oteVřených dVeří“.
 Těšíme se na vaši návštěvu.



Kolem roku 1936 se v Praze na podolských Žlutých lázních schá-
zela různě početná parta fotbalistů, a když jich na hru nebylo dost, 
kopali do míče z jedné strany hřiště na druhou bez jakýchkoliv 
pravidel. Brzy přibyla prádelní šňůra, později síť, lehčí míč a pra-
vidla pro hru ve dvojicích, trojicích i pro jednotlivce. A nohejbal 
- ryze česká hra, která měla pravidla téměř shodná s volejbalem, 
byl na světě.
V roce 1941 se zapojili i ti, kteří považovali nohejbal za dobrou 
přípravu pro fotbalovou techniku. Stal se tak součástí tréninků 
fotbalové Slavie a Sparty. Na Žlutých lázních, za velkého zájmu 
diváků a tisku, si zahrál i legendární Pepa Bican. Roky 1962-1970, 
kdy vyšla doplněná pravidla a hrací řád, se považují za školní věk 
nohejbalu, který byl čím dál populárnější. V Praze v té době hrálo 
již 90 družstev a začaly se pořádat celorepublikové okresní pře-
bory.
V osmdesátých letech hra expandovala do všech míst naší republi-
ky. Se založením Českého nohejbalového svazu vznikla i jednotná 
organizace soutěží.
V tu dobu se začíná psát historie libčického nohejbalu. První 
nadšenci zažili krušné podmínky na asfaltovém hřišti za starými 
garážemi, ale pamětníci mi potvrdí, že jsme na něm v letech 1982-
1996 sehráli, bez ohledu na nepohodlí, velmi dobré zápasy. Schá-
zeli jsme se pravidelně, absolvovali četná přátelská utkání i turnaje 
s velmi dobrými výsledky. 
Nohejbalový klub v Libčicích byl oficiálně založen v roce 1997, 

kdy jsme se poprvé zúčastnili okresního přeboru. Naše asfaltové 
hřiště však nesplňovalo podmínky určené Českým nohejbalovým 
svazem, tak jsme jednu sezónu hostovali na hřišti v Úněticích. To 
je ovšem už jen historie, protože dnes máme k dispozici 3 kvalitní 
nohejbalové kurty, které jsme si svépomocí vybudovali, a jediné, 
co nás trápí, je náš věk. Ze zakladatelů libčického nohejbalu hraji 
aktivně pouze já, k dlouholetým oporám NK Libčice patří zejmé-
na Martin Křivánek, Vratislav Vorel, Tomáš Svoboda a Petr Mach, 
který je zároveň naším trenérem. 
Nohejbal je sport jako stvořený pro úměrné zatěžování organis-
mu, rozvíjí hlavně rychlost, obratnost, taktiku a techniku s míčem 
a my jsme důkazem toho, že se dá hrát i ve vyšším věku. Jestli vás 
můj článek oslovil a chtěli byste zavítat mezi libčické nohejbalisty, 
zavolejte na tel. 602318464, rádi vám předáme své zkušenosti.

jiří moravec

„fotbal přes šňůru“ aneb nohejbal v libčicích nad vltavou 

Agent JFK 6 a 7, Triton 2011
Berniéres, l.de: Generálova šťastná smrt, BB art 2010
Bronte, ch.: Z letopisů Angrie, Daranus 2011
falcones, I.: Ruka Fátimy, Argo 2010
fischerová, v.: O kočce Mňauce, pejsce Bobině a maminčině 
lyžařské botě, Meander 2011
Grogan, J.: Marley a já, KK 2007
müllerová, H.: Srdce bestie, MF 2011
nesbo, J.: Lovci hlav, Fleet 2011
pratchett, t.: Obléknu si půlnoc, Svobodný národ, Talpress
Serno, W.: Trilogie o Ranhojičovi, historická sága, KK 2010
Swerling, B.: Město snů, slávy, naděje, BB art 2010

pratchett, terry : Obléknu si půlnoc. příběh ze zeměplochy
V hojném výskytu poměrně vyhraněných typů obývajících Úžasnou Zeměplo-
chu si asi každý najde svého favorita. Těžko nenajít. Když vám na hlavu padá 
100 cihel, je téměř jistota, že alespoň jedna vás dostane. Mě zasáhly příběhy, 
ve kterých vystupují stařenka Ogová a bábi Zlopočasná. Magráta Česneková 
měla také dobře našlápnuto, ale pak poněkud pošetile vyměnila kariéru čaro-
dějky za oddací list, vzala si krále a nyní se pouze okrajově věnuje bylinkářství. 
Rozpačitou mezeru (čarodějky jsou navyklé řešit problémy ve trojici) vyplnila 
mladičká Tonička Bolavá. Tonička žije se svými mnoha sourozenci na rodinné 
farmě. To ji do života vybavilo jistou odolností a odvahou, se kterou používá 
jednak pánev (v boji) a jednak zdravý rozum (vždycky). O Toničce jsou na-
psané knihy Zimoděj, Svobodný národ, Klobouk s oblohou a zatím poslední 
Oblékni si půlnoc. Zde Tonička, kromě jiného, převléká dosavadní zelené šaty 
za černé.                  Šárka sekerová
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Co je to funkční fitness?
Funkční fitness je moderní směr cvičení, jehož cílem je na prv-
ním místě zdraví a zlepšování držení těla.
Pokud takové cvičení vyzkoušíte, budete nadšeni. Nemusíte se 
bát, že si ublížíte a ponesete si následky, jako tomu může být 
při zastaralých způsobech posilování nebo v jiných sportech s 
jednostrannou zátěží.
Zlepšování držení těla pomocí co nejzdravějšího a nejpřiroze-
nějšího způsobu cvičení je umožněno díky neustálému dohledu 
trenéra na správnou pozici při cvičení. Zlepšujeme funkčnost 
HSSS (hluboký svalový stabilizační systém), který nám ve vy-
trénovaném stavu umožňuje podvědomě vytrvat ve zdravém a 
krásném držení těla i mimo cvičení a chrání naše tělo před úrazy 
a sebepoškozováním. Funkčnost HSSS zlepšujeme díky cvičení 
se zapojením tzv. core, tedy středu těla.
Funkční fitness se velmi podobá fyzioterapeutickým pravidlům 
cvičení, protože dbá na fyziologicky správné nastavení kloubů 
a páteře.

martina dvořáková, fitness trenérka

Foto p. pánek



Devítiletý tomáš Brčka nám poslal 
obsáhlý příběh o robinu Hoodovi. 
Otiskujeme jen úryvek z 1. kapito-
ly, ale už z toho je patrné, že z to-
máše určitě „něco bude“! 

vůlE králů
Zanedlouho bylo poledne. Robin se rozhodl jet 

dnes na lov sám. Vzal si koně a meč, luk i šípy. Chví-
li se rozhlížel po krajině, ale nikde nic. Nakonec jel 
k potoku, kde se dočkal kořisti. U potoka viděl pár 
jelenů, čehož rychle využil. Vytáhl luk a šípy, zamí-
řil a vystřelil. Za chvíli jeden z jelenů ležel raněný na 
zemi. Robin vyběhl z křoví a šel si pro svou odměnu. 

V  tom však slyšel nějaké kroky… „Ale, ale, ale, 
ale… Robin Hood osobně. Jak zajímavé… “ Robin 
se prudce otočil a vstal. „Vy… nottinghamský šerif 
osobně? Jak nevhodné…“ Šerif se zachechtal: „ Je 
čas tě sundat z tvého trůnu, Hoode, “ pokračoval še-
rif. 

„Tak tohle bude zábava,“ dodal Robin. 
„Tak pojď!“ 
„S radostí. Už se těším, jak se budeš modlit jen pro-

to, abych tě nechal žít, chachachachá!“ Smích šerifa 
bylo slyšet skoro až do tábora. Robin se nemohl roz-
hodnout, jestli udělal správnou věc. Nakonec místo 
rozhodování došlo k  dalšímu boji. Robin odhodil 
luk a šípy. Když šerif může mít kord, Robin taky. Še-
rif i Robin běželi proti sobě, když náhle bylo slyšet 
hlasité břinknutí kordů. 

tomáš Brčka, žák IV. třídy

lItErární 
a fOtOSOutěŽ 

O cEny
Soutěž pokračuje. Po celý rok 2012 nám můžete 

posílat své příspěvky poštou na adresu:
Městský úřad, Nám. Svobody 91, 

Libčice nad Vltavou 
nebo e-mailem na kultura@libcice.cz. 

Vybrané příspěvky budeme postupně uveřejňovat 
a na konci roku odměníme ty nejlepší. 

rEDakČní raDa ODměnIla 
výherce J. Čermocha, m. knorovou, J. Bukače 

a J. kastnerovou loňské soutěže
pěknou knihou s věnováním. při slavnostním 

předávání chyběly dívky  m. Boháčková, 
m. kastnerová a B.pavlíková, 

kterým byly ceny předány dodatečně.
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Modeláři - letadla, auta, železnice, MHD,

Výtvarné ateliery, Fotoatelier, Oděvní 
atelier, IT technologie, Grafika, Robotika,

Elektronika, Film, Taneční studio Emotion

WORKSHOPY
MADE IN STEJŠN

grafika
- vizitky, kalendáře

šperky
- origami, korálky

plstění
- brože, náušnice

šití doplňků
- šátky, tašky

bytové dekorace
- polštáře, ubrusy

tematické
- Velikonoce, Vánoce

fotoatelier
- světlo ve fotografii

šití oděvů
- sukně, šaty, kabátky

pro seniory
- internet, Skype

burzy Po předložení tohoto inzerátu získáte poukázku 
na jeden workshop v hodnotě 150,- Kč zdarma!

www.ddmpraha.cz

VÁŠ PARTNER 
PRO VOLNÝ ČAS

777 706 588

rehakova@ddmpraha.cz



Město Libčice  nad Vltavou 
srdečně zve na

7. Městský 
ples

v sobotu 31. března 2012 
od 19.30 hodin v kulturním domě.

K poslechu i tanci hraje:
Septet plus Orchestra Dalibora kaprase

 se svými sólisty
&

kabaret Červená 3ka
Taneční ukázky, soutěže, diskotéka

Bohatá tombola
&

            Kabaretiéři jako průvodci celého večera

Vstupenky za Kč 150,- 
v prodeji v úředních hodinách pokladny MÚ

od 10. 3. 2012



Dne 4. 2. 2012 proběhla v chovatelském areálu ZO Libčice n/Vlt. již tradiční výstava holubů a králíků. V letošním roce byly celá 
příprava i průběh velmi náročné vzhledem k velkým mrazům, které naši oblast v těchto dnech přepadly. Za uplynulých více jak 
15 let konání únorových výstav jsme takové podmínky nezažili. Vždyť teploměr při posuzování ukazoval -17°C a v sobotu se na 
výstavu „oteplilo“ na -15°C.
Za veškeré problémy, které bylo nutno překonat - posuzování a zápis v mrazu, rozehřívání vody i náročnou pořadatelskou službu 

- nás návštěvníci odměnili slušnou návštěvou a tradičně početnou 
burzou.
Celkem bylo vystaveno 260 ks holubů a 120 ks králíků. Mezi místní-
mi chovateli holubů proběhl další ročník dlouholeté interní soutěže 
v kolekcích „Memoriál Josefa Regnemera“, který v tomto roce zcela 
opanovali holubi př. J. Dostála, který měl 7 kolekcí v první desítce a 
z toho 2x „na bedně“. 
Celkové pořadí : 
1. Česká bagdeta modrá černopruhá, J. Dostál
2. Pražský rejdič krátkozobý bělouš černohrotý, J. Dostál
3. Polský rys modrý bělopruhý, S. Zmeškal 
Byly rozdány sponzorské ceny Zámečnictví Šindelář: • nejlepší ho-
lub výstavy Česká bagdeta, chovatel J. Dostál, • nejlepší králík výsta-
vy - samec - Novozélandský bílý, chovatel J. Hrubý, • nejlepší králík 
výstavy - samice - Burgundský, chovatel St. Hyka, • nejlepší kolekce 
králíků - Vídeňský šedý, chovatel D. Pokorný. 
Zároveň bylo uděleno 27 čestných cen na jednotlivce a kolekce.
Výstavní výbor touto cestou děkuje všem členům a hostům za pří-
pravu, hladký průběh a zdar výstavy. Děkujeme všem za návštěvu a 
připomínky k parkování i směrování si vezmeme pro příště za své. 
V duchu hesla: „Co nás nezabije, to nás posílí“ se již nyní těšíme na 
výstavu v příštím roce a zveme všechny chovatele na naše další letoš-
ní akce v srpnu a v listopadu.

Ing v. kliment
jednatel ZO Libčice n/Vlt.

I Já cHODím pO měStě pěšky
Ráda bych reagovala na článek pana ing. Urbánka v minu-
lém čísle LN.
Do Libčic jsem se znovu přistěhovala po třiceti letech kon-
cem ledna 2012 do nového domu v  Chýnově společnosti 
Stavby Libčice s.r.o. n/Vlt..
Musím přiznat, že se opravdu Libčice změnily k lepšímu, ale 
i já jsem si všimla rozházených odpadků, hlavně na sídlišti 
Pod Saharou, kde by takový nepořádek opravdu nemusel 
být, protože jsou tam všude kontejnery, nejen na směsný 
odpad, ale i na tříděný. A to je právě to, na co bych si chtěla 
trochu postěžovat. Jsem už léta navyklá třídit odpad, ale v 
ulici Ke Studánkám to možné není. U nově postaveného

domu máme sice velký, ale jenom jeden kontejner. Je sa-
mozřejmé, že lidé, kteří se stěhují a zařizují nový byt, mají 
spoustu krabic a odpadu, který není kam vyhodit. Naštěstí 
mi moje krabice odvezl syn s rodinou do Prahy do kontej-
neru na papír. Kdybych měla auto, tak bych mohla krabice 
odvézt třeba právě Pod Saharu, ale auto bohužel nemám a 
takovou dálku bych je tam těžko donesla. Chápu, že je ko-
lem nás stále ještě stavba; také se tu všude povalují plastové 
lahve a sklenice, ale doufám, že se to časem změní, že i tady 
budou v budoucnu umístěny kontejnery na tříděný odpad a 
okolí bude upravené.
Chtěla bych vám všem na MÚ v Libčicích popřát hodně síly 
v práci pro naše město.

eva pleslová

vzhledem k dosavadnímu nízkému počtu obyvatel ne-
lze z ekonomických důvodů velké kontejnery v ulici ke 
Studánkám umístit, ale perspektivně se s tím počítá.

Ing. v. urbánek

Fototon
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promrzlá výstava



zuBní kámEn
Stejně jako lidé, tak i zvířata trpí onemocně-
ním zubů. I když u zvířat je práh bolestivosti 
výrazně nižší než u lidí, bez hygieny zubů se 
můžou vyvinout různá onemocnění nejen 
v tlamě psa nebo kočky, ale má to souvislost 
i s onemocněním mnohem důležitějších or-
gánů, jako jsou srdce, ledviny nebo játra.

co je zubní kámen?
Po každém jídle zůstává na zubech povlak. Společně se slinami 
a bakteriemi se tento povlak mineralizuje a vytváří zubní plak. 
Zpočátku má nažloutlou barvu, později mění odstíny do hněda. 
Plak se postupem času zvětšuje a začíná zatěžovat tělíčko vašeho 
miláčka. Největší hrozbou jsou bakterie, které se v tlamě množí a 
důsledkem toho vzniká silný a odpudivý zápach. Zubní kámen se 
postupně zvětšuje, až začne tlačit na dásně kolem zubů. Dáseň za-
čne kameni ustupovat a začínají se odhalovat krčky zubů a mnoh-
dy se odhalí i velká část kořene. Vzniká tak zánět dásní, a přes něj 
se do celého těla dostávají bakterie, které se nejčastěji zachytávají 
v  ledvinách a na chlopních srdíčka. Tím, jak zánět zubů pokra-
čuje, zuby se uvolňují a dochází k paradentóze. Následkem bývá 
ztráta zubů. Uvolněný zub je vždy vítanou vstupní branou pro 
infekci, zvíře přestane žrát a vznikají bolestivé otoky v tlamě. Kaž-
dodenním polykáním infikovaných slin následně vznikají záněty 
hrdla a průdušek. Ani pro lidi není dobré vdechovat bakteriemi 
nasycený dech takto trpícího pacienta. Nejčastěji se zubní kámen 
tvoří u malých plemen a u zvířat, krmených měkkou stravou.
prevence a odstranění zubního kamene
Už od malička se dá předpokládat, že se zubní kámen bude v růz-
né míře vytvářet. Proto pokud máte pejska už od štěněte, je dob-
ré mu hned od začátku čistit zuby. Stačí vzít kousek gázy nebo 
zubní kartáček a naučit zvíře, že to patří k životu. Pokud se zubní 
kámen už vytvoří, čištění nebo různé enzymatické zubní pasty 
a plátky, zaručující odstranění zubního kamene, jsou víceméně 

neúčinné. Zubní kámen se dá buď odborně strhnout, nebo je pro 
důkladnou očistu chrupu i zevnitř nutné použít čištění ultrazvu-
kem. Čištění ultrazvukem se provádí v celkové anestezii. U psů, 
kteří nemají rozsáhlý zubní kámen a spolupracují, se dá kámen 
strhnout speciálním nástrojem za pár minut. Je třeba si uvědo-
mit, že po odstranění zubního kamene péče o chrup nekončí. U 
některých malých plemen dochází k rychlému návratu do původ-
ního stavu a často i půl roku po ošetření se znovu vytváří slušná 
vrstva kamene. Každoroční odstraňování zbytečně zatěžuje malá 
tělíčka celkovou anestezií. Proto je důležitá prevence. Je dobré si 
2x do týdne najít pár minut a vyčistit zuby kouskem gázy nebo 
kartáčkem. Existují různé enzymatické zubní pasty, vody, spreje 
nebo plátky v podobě pamlsků, ale i speciální granule. Je důleži-
té používat prostředky výhradně určené pro psy, protože zubní 
pasty a vody pro lidi dráždí sliznici žaludku psů i koček. Z toho 
se může vyvinout nechutenství, zvracení a zvíře pak odmítá další 
spolupráci při hygieně zubů.
Snažte se jednou za čas zkontrolovat zuby svého miláčka, abyste 
si pak jednou u veterináře nemuseli klást otázku: A čím bude to 
naše zvíře žvýkat jídlo? Pokud přijde v důsledku zubního kamene 
o většinu zubů, je to už navždy.

mvdr. julius punka
evelýna Čížková

JarO
V našich zeměpisných šířkách máme čtyři roční období, ale jak známo, 
ne vždy skutečné počasí pasuje na kalendář. Většina z nás napjatě čeká 
na první jarní den a doufá, že nás zahřeje první sluníčko, ptactvo potěší 
svým zpěvem a v  zahradách nám rozkvetou sněženky. Často se pak 
divíme, že se v  ten dlouho očekávaný den stále ještě brodíme zbytky 
sněhu a ne a ne odložit čepice a šály. Jak to tedy vlastně je? Musíme si 
uvědomit, že existuje podstatný rozdíl mezi jarním počasím a jarem 
astronomickým.
Z astronomického hlediska je jarní rovnodennost okamžik, kdy střed 
slunečního kotouče stane přesně nad rovníkem a Slunce vstoupí do 
znamení Berana. Den i noc jsou stejně dlouhé, tedy 12 hodin. Začíná 
astronomické jaro. Od této chvíle se Slunce vrací na severní polokouli, 
den se až do letního slunovratu prodlužuje a je dvakrát delší než noc.
Po jarní rovnodennosti, kterou slavili už staří Keltové, Germáni, Řeko-
vé i Římané, nastává jaro, které jako by zázrakem vlévá energii živo-
čichům, rostlinám i lidem. Ne nadarmo se říká, že se příroda probouzí 
ze zimního spánku.
První jarní den má podle tradice zvláštní čarovnou moc a křesťané od 
něj odvozují datum Velikonoc, které připadá na první neděli po prvním 
jarním úplňku. 
Oslava konce zimy a vítání jara má hlubokou tradici a je spojována 
s různými lidovými zvyky, kam patří např. vynášení Smrti, neboli Mo-

rany, což je starý pohanský zvyk, a je dochován dodnes. Slavil se vždy 
na Smrtnou neděli, na pátou neděli postní. V tento den vynáší mládež 
a děti slaměnou figuru mytologické bohyně Morany, zosobňující smrt, 
nemoci a bídu, ven za město, kde ji buď spálí, nebo hodí do potoka či 
řeky, aby ji voda odnesla pryč. Tento rituál symbolizuje konec zimy a 
příchod jara symbolizuje tzv. „líto“, což je různými ozdobami ověnčená 
březová větvička, s kterou se mladí po likvidaci Morany vrací domů. 

evelýna Čížková
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Milé dámy, ženy, dívky!
Chcete se dostat do formy, zlepšit tvary a cítit se sexy? Chcete zhub-
nout, cítit se lépe, být plné života, pozitivních myšlenek a vypadat 
atraktivněji? Bolí vás záda ze špatného držení těla a chcete to řešit?
Pak vás srdečně zvu do nově otevřeného fitnes klubu zaměřeného 
na ženy.
Nabízím cvičební prostor vybavený jako  posilovna  na míru  pro 
ženy, který  můžete využít podle svého uvážení. 
Dále nabízím své  trenérské služby v oblasti funkčního fitness, jehož 
cílem je na prvním místě zdraví a zlepšování držení těla.
Budu se na vás těšit. 
Vaše osobní trenérka
Martina Dvořáková
www.fitforma.cz
info@fitforma.cz
tel. 606130291

realitní Kancelář 

Zajistí odborný prodej a převod 
vaší nemovitosti. Tržní odhady. 

Kontakt: mobil 602 219 876
E-mail: info@realityservice.cz  
Web: www.realityservice.cz

Informujte se v naší provozovně
v Kralupech nad Vltavou, nákupní 

centrum MODRÁ PASÁŽ, Mostní 747
tel.: 315 720 197 | otevřeno po–pá 13–17 h

Itálie a Chorvatsko
vlastní a autobusovou dopravou

w
w

w
.alexandria.cz děti zcela zdarma

AX_INZ_KZ_93-41_0212.indd   1 17.1.2012   13:38:44



Pneuservis
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všechn značek, 
typů a rozměrů. auto, moto, nákladní, staveb-
ní, hobby, spec. Provádíme odbornou montáž 
a opravy pneu na nejmodernějších strojích s 
nejmodernějšími technologiemi. Odorná kon-
zultace pří výběru nabízeného zboží. Nabízí-
me uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KontaKt: 
Lumír Novotný, 7741153334, 

lumir.novotny@autohouser.cz
Petr Houser, 731151335, 
petr.houser@autohouser.cz

Bohumil Houser, 731151341, 
prodej a servis 220911128, 

autoservis
Přílepská 1707 Roztoky

Zajístíme pro vás STK všetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a definfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KontaKt: 
Josef Čížkovský, 731151334
Miroslav Vejbora, 731862462 

STK EMISE, 233910042 
servis@autohouser.cz

autodíly
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů 
na většinu automobilů ve spolupráci se znač-
kovými i neznačkovými dodavateli. Naši hlav-
ní dodavateli jsou: AUTO KELLY, APM, ACI, 
AUTO ŠTANGL, ELIT, AUTO CORA, PART-
SPOINT, AUTO BENEX, SPEI SERVIS, STUA-
LARM a další. Po dohodě zajistíme i originální 
náhradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KontaKt: 
Martin Franc, 739465534, 
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731151337
Jan Kratochvíl, 731151343

www.autohouser.cz

Nabízíme
přepisy starých 8mm a 16mm filmů na DVD

včetně střihu, základních titulků a průvodní hudby.

Foto toN
Vlastina 887 (v areálu oD billa), Praha 6

lubos.ton@volny.cz, 
tel. 235 325 407

Cena:
Kč 22/1 minutu hotového filmu 

+ 

Kč 100 (paušál za zakázku)



valentinský večer s akordem
Stejně jako ladí souzvuk tónů v jeden akord, ladila libčická amatérská hudební skupina AKORD se sv. Valen-
tinem a 18. 2. od 20 hodin zaplnila tentokrát oba sály restaurace Na koupališti. Občerstvení v podobě rautu se 
osvědčilo, takže nálada ve stylu zpívej jak umíš, tanči, jak dokážeš a sněz, co sníš, jen gradovala.
Oznamujeme, že 3. 3. od 20 hodin na masopustní veselici Na koupališti Akord chybět nebude.

více na www.ziva-muzika.cz

SPOLEČENSKÉ A KULTURNÍ CENTRUM NA KOUPALIŠTI

Pondělí 10.00 - 12.00 14.00 - 15.00  děti 50% ceny 16.00 - 18.00
19.03.12 ubrousková metoda květináč aj. indiánské uzlování - barevné náramky kašírování - kaše
26.03.12 drátkování  číší korálkování - náramky na stávku vázaná batika, sypaná batika
02.04.12 kraslice - malba voskem kraslice - malba voskem kraslice - malba voskem
16.04.12 ozdobná dlaždice tkaní na rámu či stávku - začátečníci dekor na porcelán
23.04.12 pletení z papíru goblénová výšivka malba na hedvábí
30.04.12 ruční malování na sklo a skleněné výrobky Makramé - drhání mozaika střepy a kamínky - květináč aj.
Středa 10.00 - 12.00 14.00 - 15.00  děti 50% ceny 16.00 - 18.00
21.03.12 pravidelný blok zdobení proutím
28.03.12 pravidelný blok dekor na porcelán fimo - šperky drobné ozdůbky - začátečníci
04.04.12 pravidelný blok kraslice - malba voskem pletení z pedigu - začátečníci (do 19 hod)
11.04.12 pravidelný blok korálkování fimo - šperky drobné ozdůbky - pokročilý
18.04.12 pravidelný blok ozdobná dlaždice mačkaná batika na hedvábí
25.04.12 pravidelný blok ruční malování na sklo a skleněné výrobky pletení z pedigu - pokročilý (do 19 hod)
Úterý 19.00 - 21.00
20.03.12 drátkované kraslice
Čtvrtek 19.00 - 21.00
05.04.12 kraslice - malba voskem

v ý t var ná Dílna
V Libčicích nad Vltavou v areálu Kulturního a společenského centra „Na koupališti“ vznikla nová výtvarně řemeslná dílna.
Můžete zde nejen navštěvovat pravidelné půlroční estetické bloky, ale i jednorázové tematické kurzy nebo přijít do volných návštěvních hodin, které 
vám budou k dispozici. V rámci těchto volných návštěvních hodin vám budou nabídnuty nejen rozmanité výtvarně-řemeslné techniky, ale i veškeré 
pomůcky, celé škály barev a poloproduktů pro dekor či tvorbu.
Svou návštěvu v dílně prosím hlaste předem formou sms na 776778499, 605925734 nebo emailem dilna@accon.cz.
V případě zájmu zúčastnit se vybraného bloku skupinově, není problém dohodnout termín individuálně.

Libčické noviny • strana 14

 3. 3. 2012 sobota 20:00 MASOPUSTNÍ ZÁBAVA
    „U nás to stále žije, nasaďte klobouky a masky plné fantazie“, maškarní zábava, k tanci i posle-

chu zahraje skupina AKORD. Zabíjačkové rautové pohoštění. 
 9. 3. 2012 pátek 22:00  JUKEBOX PARTY 
    Vybírejte si muziku jakou chcete a za ušetřené kačky si kupte něco dobrého na našem baru. 
  10. 3. 2012 sobota 18:00  GASTRONOMICKÝ VEČER
    Podávat se bude degustační večeře o 4 chodech včetně vína, určená pro milovníky vysoké gast-

ronomie, pod vedením kuchaře Petra Viďourka z pětihvězdičkového hotelu Kempinski. Rezer-
vace nutná.

 11. 3. 2012  neděle 14:00  KARNEVAL PRO DĚTI 
    Maškarní ples pro celou rodinu, soutěže, tancování a dovádění. 
 17. 3. 2012  sobota 19:00  I. PLES NA KOUPALIŠTI S MIRKEM ČAMAJEM
    K tanci a poslechu hraje SK BAND, společenský oděv. Rezervace nutná.
 18. 3. 2012  neděle 14:00  AUTORSKÉ ČTENÍ A AUTOGRAMIÁDA
    Beseda s Radkou Španko, autorkou knihy pro děti „Evička a její sny“
 23. 3. 2012  pátek 22:00 CARIBBEAN NIGHT - ROZVLŇ TO
    Pirátská party se stylovou výzdobou, kdo přijde v pirátském, bude mít Captain Morgan za 25 

Kč. D. J. Kpt. Morgan
 30. 3. 2012  pátek 22:00 BEEFEATER DISCO NIGHT 
    Páteční disco a k tomu gin + tonic za 45,- Kč, jukebox
 1. 4. 2012  neděle 15:00 UKÁZKA VÝCVIKU SLUŽEBNÍCH PSŮ Policie ČR - Kladno

Příjemnou zábavu vám přeje ACCON, www.koupalistelibcice.cz, tel. +420 605 925 734, +420 733 785 277

prOGram
  7. 3. B. venclíčková o 
            Babičce B. němcové

14. 3. Stolní hry
21. 3. povídání u kávy a čaje
28. 3. zábavná soutěž



„Reinkarnované“ kadeřnictví nad nádra-
žím v novém duchu a novým přátelským 
personálem Vám nabízí nové služby.

Slevové karty pro naše věrné zákazníky.

Vyzkoušejte nás.

S úctou Lucie Regnemerová

Pro ucelení našeho týmu potřebujeme kosme-
tičku a vlídnou paní recepční. Neváhejte volat 
na tel.: +420 724 555 771, pro objednávky na 
tel.: +420 728 417 799.

inzerce A5 HOLD hair studio 02 2012.indd   2 14.2.2012   12:21:18

ceníK inzerce
Celá zadní strana ………………....................  2500 Kč
Celá vnitřní strana …………...................……. 1800 Kč
1/2 strany ………………………….........................  900 Kč
1/4 strany ………………………….........................  500 Kč
Jiný formát ………………………...................  1 cm2/8 Kč

Řádková inzerce na 1/2 strany textu: 1 řádek/30 Kč
Občanská inzerce (výročí, narození, úmrtí): zdarma

Vše v barevném provedení, černobíle za stejnou cenu.

Příjem inzerce vždy do 15. dne v měsíci
osobně na odboru kultury MÚ každou středu od 14 do 18 hod.

nebo elektronicky s koncovkou doc, pdf, jpg
na kultura@libcice.cz.

Platba v hotovosti po otištění v úředních hodinách pokladny MÚ, 
případně bezhotovostně na fakturu dle dohody.

autOrSké  
ČtEní

V neděli 18. 3. 2012 od 14 hod. 
Na koupališti

pořádá autogramiádu, besedu, prodej 
a autorské čtení

spisovatelka 

radka španko
u příležitosti vydání své nové knihy pro děti

Evička a její sny
1 stránka v češtině 

2 stránka v angličtině 
 + CD s písničkami

kniha vč. cD za 350,- kč

Prodám chatu za 148.000 Kč
16 m2 v osobním vlastnictví

v zahrádkářské kolonii 
v Libčicích-Chýnov
Tel. 725 293 759
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Tradice, Odpovědnost, Prosperita

TOP 09 je česká parlamentní pravicová politická strana. 
Její název je složen z počátečních písmen slov 
Tradice, Odpovědnost, Prosperita a číslovky 09, 

která označuje rok jejího vzniku.

Oznamujeme, že 2. 2. 2012 vznikla

místní organizace 

TOP09 Libčice nad Vltavou

Základem naší činnosti je:

	 q	Rozvoj občanské společnosti
	 q	Rozvoj a prosperita našeho města
	 q	Podpora školství, kultury a sportu

Distancujeme se od činnosti a projevů nezávislých kandidátů 
zvolených na kandidátní listině TOP 09,

s nimiž nemáme nic společného 
a s jejichž činností nechceme být spojováni.

Ing. Petr Kosík -  přeseda 

František Hudek  - místopředseda  
Jiří Vacek - člen výboru  

Jaroslav Čermák - člen  
Jindřich Houška st. - člen 

Zdeněk  Sedlák - člen 
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